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•	Egészségügyi	ellátás	(háziorvos,	fogorvos)	
•	Bölcsődés	korú	gyermekek	nappali	ellátási	
lehetőségeinek	folyamatos	figyelemmel	kí-
sérése	

•	Vasútállomás	üzemeltetésének	átvétele	
•	Temető	kápolna	felújítása	
•	A	 településfejlesztési	 koncepció	 tervezet	
megvitatása	elfogadása	

•	Kulturális	intézményeink	hatékonyabb	mű-
ködtetése	

•	Zöldhulladék	kezelése,	komposztálás	
•	Felszíni	vízelvezetés	ütemezett	megvalósí-
tása	

•	Iskolával	 szemközti	 park	 (Herceghalom,	
220/13sz.)	rendezése	

•	Hatékonyabb	 kommunikáció	 megteremté-
se	

•	Útépítési	program	
•	Sándor	Móricz	tér	melletti	közterületi	park	
kialakítása	

•	Sport	és	rekreációs	központ	kialakítása,	if-
júsági	közösségi	tér	létrehozása	

•	Partnerkapcsolatok	építése,	mélyítése	
•	Méhnyakrák	 elleni	 védőoltás	 támogatásá-
nak	lehetősége

Erdősi László	 elmondta,	 hogy	 a	 felsorolás	
egyben	 elvi	 sorrendet	 is	 kifejez.	A	 sorrend-
ben	 vannak	 kivételek,	 mint	 például	 a	
méhnyakrák	 elleni	 védőoltás	 támogatása,	
melyet	 a	 Képviselő-testület	 már	 megszava-
zott	 és	 támogató	határozatot	 hozott	 a	 témá-
ban.	A	 partnerkapcsolatok	 újjászervezése	 is	
már	a	közeljövőben	megvalósul.
A	lista	lakossági	igények	alapján	a	képvise-
lők	javaslatára	készült	el.	
Polgármester	úr	ezt	követően	rátért	a	község	
pénzügyi	 helyzetének	 ismertetésére.	A	 hall-
gatóság	diákon	követhette	a	bevételi	és	a	ki-
adási	 oldal	 főbb	 számait,	 összehasonlítva	
2010,	2011.	évet,	illetve	a	pénzügyi	mutatók	
2012-ben	várható	alakulását.
Herceghalom	gazdálkodása	jól	alakult.	Taka-
rékos	 és	 ésszerű	 gazdálkodásnak	köszönhe-
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Tudósítás Herceghalom Község
Önkormányzata Képviselő-testületé-
nek január 17-én megtartott
falugyűléssel egybekötött
közmeghallgatásáról

Tisztelt Herceghalmi
Polgárok!
A	2012.	év	első	Hírmondójának	megjele-
nését	 felhasználva	 mindnyájuknak	 sike-
rekben	gazdag	békés,	boldog	új	évet	kívá-
nok.

A	 2012.	 év	 nem	 ígérkezik	 könnyűnek.	
Herceghalom	működése,	községünk	likvi-
ditása	 biztosított.	 Meggyőződésem,	 hogy	
ésszerű	és	takarékos	gazdálkodással	át	tud-
juk	vészelni	az	előttünk	álló	nehezebb	idő-
szakot.	

Önkormányzatunk	 megkapta	 az	 állami	
költségvetés	főbb	számait,	ismerjük	az	el-
vonások	 mértékét.	 Herceghalom	 költség-
vetése	február	végére	kell,	hogy	elkészül-
jön.

Egy	másik,	örömtelibb	hírről	is	beszámol-
hatok	a	Kedves	Olvasóknak.

A	hidegebb	 időjárás	beálltával	egyre	 töb-
ben	 fordulnak	 tűzifa	 szállításával	 össze-
függésben	behajtási	engedély	kérésével	az	
önkormányzat	illetékeseihez.

Tájékoztatom,	illetve	emlékeztetem	a	Tisz-
telt	Lakosságot,	hogy	a	Képviselő-testület	
2011.	 október	 4-ei	 ülésén	megszavazta	 a	
26/2009.	(XII.20.)	a	helyi	közutakra	törté-
nő	 behajtás	 korlátozásáról	 szóló	 rendelet	
kiegészítését	 azzal,	 hogy	 „Minden ház-
tartás tüzelőanyag szállítás céljából évi 
egy alkalommal mentességet élvez a be-
hajtási díj megfizetése alól.”	

Ez	azt	jelenti,	hogy	akár	több	család	is	ösz-
szefoghat	 és	 tüzelőanyagukat	 nagy	 tétel-
ben	 –	 olcsóbban	 –	 7,5	 tonnát	meghaladó	
összsúlyú	 gépjármű	 igénybevételével	 is	
megrendelhetik.

Javaslom	és	kérem,	hogy	használják	ki	ezt	
a	lehetőséget.

Erdősi László polgármester

Erdősi László	 polgármester	 köszöntötte	 a	
megjelenteket,	 illetve	meghívott	vendégein-
ket.	A	 falugyűlésen	megjelent	Csenger Za-
lán Zsolt	 országgyűlési	 képviselő,	 Dr. 
Csipler Norbert	 rendőr	 őrnagy	 a	Budaörsi	
Rendőrkapitányság	napokban	kinevezett	pa-
rancsnoka	(a 11. oldalon olvashatják bemu-
tatását),	 Sárosi Péter	 az	 ÉTV	 gazdasági	
igazgatója,	Pénzes László	a	Budaörsi	Rend-
őrség	 részéről,	 dr. Takács Ernő	 a	 Talentis	
Group	 program	 igazgatója,	 az	AVE	Tatabá-
nya	 Hulladékgazdálkodási	 Zrt.	 részéről	
Szvitlik Péter	a	köztisztasági	osztály	vezető-
je,	 Varga Tóth Csaba	 iskolaigazgató	 és	
Márkusné Vörös Ibolya	 óvodavezető.	 Ezt	
követően	polgármester	úr	bemutatta	He lem-
bai József Pál	urat,	Herceghalom	2012-ben	
kinevezett	 közterület	 felügyelőjét	 (bemutat-
kozását a 6. oldalon olvashatják).
Ezután	a	jelenlévők	vetített	képek	segítségé-
vel	 tájékoztatást	 hallhattak	 a	Képviselő-tes-
tület	2011.	évi	munkájáról.	

2011-ben	 1	 lakossági	 fórum	 volt,	 21	 alka-
lommal	 ülésezett	 a	 Képviselő-testület,	 24	
ren	deletet	alkottak	és	221	határozatot	hoztak	
az	év	folyamán.
A	 népességi	 adatokról	 szólva	 elhangzott,	
hogy	Herceghalom	lélekszáma:	2.173	fő
•	ebből	állandó	bejelentett:	2.077	fő
•	tartózkodási	helyként	bejelentett:	96	fő
2011-ben	27	gyermek	született	és
13-an	haltak	meg.
18	 házasságkötésre	 került	 sor,	 melyből	 12	
olyan	volt,	ahol	legalább	az	egyik	fél	herceg-
halmi	illetőségű.	
A	Képviselő-testület	egész	cikluson	át	ívelő	
programjainak	 bemutatása	 következett,	me-
lyekhez	 polgármester	 úr	 egyenként	 fűzött	
ma	gyarázatot.	Ezek:
•	Vízellátási	szolgáltatás	optimalizálása	
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tően	a	település	likviditása	biztosított,	terve-
zett	beruházásainkat	pályázatok	segítségével	
meg	 tudjuk	 valósítani.	Az	 ehhez	 szükséges	
önrész	 rendelkezésre	 áll,	 csak	 a	 megfelelő	
pályázatok	megjelenését	kell	 kivárni.	Büsz-
kék	 lehetünk	 arra,	 hogy	 mint	 a	 megelőző	
években	 kölcsön	 felvételére	 nem	 szorul	 az	
önkormányzat.	A	2012.	év	végleges	költség-
vetése	 február	 hónapban	 elkészül,	 arról	 a	
Hírmondóban	beszámol	az	önkormányzat.
Polgármester	úr	ezt	követően	a	2011.	évben	
megrendezett	kulturális	programokon	készült	
fotók	segítségével	számolt	be	azokról.	
A	vetítés	után	a	jelenlévők	hozzászólásai	kö-
vetkeztek.
Elsőként	 Kard Hédi	 kért	 szót.	 Elmondta,	
hogy	kicsivel	többet	szeretett	volna	hallani	a	
2011.	év	„önkormányzati	terméséről”-amely	
az	önkormányzati	munkát	érinti.	
Választ	kért	az	óvoda	parkolójának	megvilá-
gításával	 kapcsolatban,	 továbbá	 az	 utak	 sí-
kosság-mentesítéséről	 kért	 felvilágosítást.	
Em	lítést	tett	arról,	hogy	a	község	Móricz-li-
geti	része	ebből	a	szempontból	különösen	el-
hanyagolt.	
Végül	a	rendőrség	képviselőitől	kért	segítsé-
get	az	óvodában	tavasszal	megrendezésre	ke-
rülő	közlekedésbiztonsági	előadáshoz.
Pénzes László	 válaszában	 elmondta,	 hogy	
már	folyamatban	van	az	óvodai	közlekedés-
biztonsági	program	szervezése,	melyet	az	is-
kolában	 is	 le	 szeretnének	 bonyolítani.	 El-
mondta	még,	hogy	a	Biatorbágyi	Közbizton-
sági	Alapítvány	megszűnik	és	helyette	meg-
alakul	 a	 Biatorbágyi	 Polgárőrség,	 melyhez	
Herceghalomból	is	lehet	csatlakozni.
Erdősi László	arról	tájékoztatta	a	hallgatósá-
got,	hogy	napokon	belül	megoldódik	a	par-
koló	világítása,	és	a	község	világításának	re-
konstrukciója	is	napirenden	van.	A	vezetékek	
elöregedtek,	 bizonyos	 szakaszok	 egymás	
után	 válnak	 használhatatlanná.	 A	 település	
teljes	 közvilágításának	 újjáépítésére	 áraján-
latokat	kért	a	hivatal.	Testületi	döntés	van	a	
parkoló	átalakításáról,	egyirányúsításáról.	Az	
utak	 síkosság-mentesítésével	 kapcsolatban	
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polgármester	úr	elmondta,	hogy	az	a	vállal-
kozás,	 amelyikkel	 az	önkormányzat	 szerző-
dött,	 tevékenységével	 felhagyott.	Az	Agro-
system	sietett	segítségünkre.	Szerződéses	vi-
szonyban	vállalták	a	település	útjainak	síkos-
ság-mentesítését	és	a	hó	eltakarítást.
Lányi István	 több	 kérdésben	 kért	 szót	 ez-
után.	Közösségi	 konyhakertek	megvalósítá-
sát	 javasolta.	 A	 használaton	 kívüli	 önkor-
mányzati	 szabad	 területeken	 lehetne	az	arra	
vállalkozókkal	konyhakerti	termelést	beindí-
tani.	Az	ötlet	megvalósítására	más	 települé-
seken	már	van	példa.	Jól	meghatározott	felté-
telekkel,	a	megtermelt	javak	értékesítésére	is	
lehet	megoldást	találni.
A	másik	téma	a	Liget	utcai	parkolással	kap-
csolatos.	Elmondása	 szerint	 a	 szálloda	ven-
dégei	a	tiltó	tábla	ellenére	is	végig	parkolnak	
a	Liget	utcában.	A	község	teherforgalma	is	a	
Liget	 utcában	 zajlik.	Balesetveszélyre	 hívta	
fel	a	figyelmet.
A	 következő	 kérdés	 gazdasági	 témában,	
hangzott	el.	Az	állami	normatív	támogatás	és	
a	 valós	 költségek	 százalékos	 arányáról	 ér-
deklődött	Lányi István.	A	hiányzó	részt	saját	
bevételekből	kell	finanszírozni,	amely	rend-
kívül	 körültekintő	 gazdálkodást	 kíván	 –	
mondta.
Befejezésképpen	a	 felszólaló	a	mehrstetteni	
partnerkapcsolatokhoz	kötődően	rosszallását	
fejezte	ki	bizonyos	–	általa	nem	szerencsés-
nek	ítélt	–	nyilatkozatokkal	kapcsolatban.	

Erdősi László	válaszában	elmondta,	hogy	az	
ominózus	 mondat,	 amelyet	 a	 „nyilatkozó”	
egy	magánbeszélgetésben	közölt,	 egy	 sajná-
latosan	rossz	fordítás	eredményeként	forog	a	
köztudatban.		E	témában	nem	az	ellentéteket	
kellene	szítani,	hanem	a	partnerkapcsolat	fej-
lesztésére	 koncentrálva	 a	 soron	 következő	
feladatokat	 kell	 végrehajtani,	mint	 azt	 az	 itt	
járt	mehrstetteni	delegáció	is	helyes	iránynak	
ítélte	meg.	A	tárgyalások	során	a	két	fél	meg-
egyezett	 abban,	hogy	nálunk	 is	megalakul	a	
testvérkapcsolati	egyesület,	amelyik	átveszi	a	
partnerkapcsolatok	szervezését,	irányítását.	

A	 további	 felvetésekre	 reagálva	 polgár-
mester	úr	elmondta,	hogy	a	konyhakertek	
kérdését	 a	 Képviselő-testület	 meg	 fogja	
vizsgálni.	A	parkolással	kapcsolatban	már	
folytak	tárgyalások	az	Abacus	szállodával.	
Bán Zoltán	 felszólalásában	 a	 hatéko-
nyabb	 kommunikációt	 kérte	 számon.	 A	
Herceg	ha	lomi	Hírmondóval	kapcsolatban	
annak	 sivárságát	 és	 egyhangúságát	 emlí-
tette.	 (szerk. megj.: a kommunikációs le-
hetőségekre a februári számban visszaté-
rünk)	Érdeklődött	az	új	községi	honlap	ál-
lapotáról.	Kérdést	tett	fel	továbbá	az	isko-
la	 államosításával	 kapcsolatban,	 amely	
arra	irányult,	hogy	az	önkormányzat	vég-
zett-e	felmérést	arra	vonatkozóan,	hogy	az	
államosítás	során	mekkora	kár	érte	a	köz-
séget.
Az	iskolák	államosítása	nem	időszerű	kér-
dés	–	kezdte	válaszát	Erdősi László.	Nincs	
szó	 ebben	 az	 értelemben	 az	 intézmények	
állami	 tulajdonba	 kerüléséről.	A	 törvény-
hozók	arról	döntöttek,	hogy	az	iskolákban	
dolgozó	közalkalmazottak	állami	alkalma-
zottakká	válnak.	Az	intézmények,	az	épüle-
tek	fenntartása	továbbra	is	az	önkormány-
zatok	kezében	maradnak.
Ezt	követően	Csizmadia Zsuzsa	alpolgár-
mester	 tájékoztatta	 a	 hallgatóságot	 az	 új	
községi	 honlap	 készenléti	 állapotáról.	 El-
mondta,	hogy	kétszer	kellett	pályázatot	ki-
írni,	mire	a	megfelelő	vállalkozót	 sikerült	
megtalálni.	Az	új	honlap	februárban	kezdi	
meg	 próbaüzemét,	 és	 várhatóan	 március-
április	 folyamán	a	végleges	 formában	fog	
működni.
A	 Herceghalomi	 Hírmondóval	 kapcsolat-
ban	ismertette	a	lapban	megjelenő	témákat,	
állandó	rovatokat.
Bán Zoltán	azt	kifogásolta,	hogy	a	képvi-
selőknek	nincs	önálló	rovatuk.	
Az	alpolgármester	asszony	elmondta,	sem-
mi	akadálya	nincs	annak,	hogy	a	lapban	ol-
vasói	levelek	jelenjenek	meg,	és	arra	a	kép-
viselők	válaszoljanak,	illetve,	hogy	a	képvi-
selők	kifejtsék	álláspontjukat.	Arra	tudomá-
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sa	 szerint	 egyetlen	 esetben	 sem	 került	 sor,	
hogy	a	Hírmondó	valamely	képviselő	nyilat-
kozati	szándékát	visszautasította	volna.
Lipka Dorottya	felszólalásában	a	Pipacs	ut-
cával	kapcsolatban	tett	fel	kérdést.	Mikor	le-
hetséges	a	problémák	megoldása?	A	további-
akban	jelezte,	hogy	az	utak	kátyúsodnak,	ki	
ezért	a	felelős?	Jelezte,	hogy	a	csatorna	sze-
gélyek	tönkrementek,	megrepedeztek.
Erdősi László	válaszát	azzal	kezdte,	hogy	a	
Pipacs	utca	forgalom	szabályozása	régi	téma.	
Sokszor	került	napirendre,	de	pontosan	az	ott	
lakók	voltak	azok,	akik	nem	tudtak	megegyez-
ni	egy	mindenkinek	tetsző	megoldásban.	
Elmondta,	hogy	minden	tárgyalás	során	arra	
a	következtetésre	jutottak	a	felek,	hogy	a	kö-
rültekintő	 óvatos	 közlekedés	 a	 megoldás.	
Egyirányúsítani	 azért	 nem	 sikerült	 eddig,	
mert	nincs	megegyezés	abban,	hogy	merről	
merre	 legyen	 egyirányú	 az	 út.	 Felmerült	 a	
zsákutca	 kérdése	 is,	 de	 ez	 sem	 bizonyult	
megfelelő	megoldásnak.
Somogyi Kálmán	hozzászólásában	több	té-
mát	érintett.	Elsőként	az	iskolai	angol	oktatás	
helyzetéről	érdeklődött.	Véleménye	szerint	a	
német	oktatás	színvonalához	kedvezően	fog	
hozzájárulni	 a	 mehrstetteni	 kapcsolat.	 Na-
gyon	jónak	találja	a	felszólaló	a	cserekapcso-
latok	megvalósítását.
A	továbbiakban	a	bölcsődés	korú	gyermekek	
nappali	elhelyezésével	kapcsolatban	tette	fel	
azt	a	kérdést,	hogy	mit	jelent	a	„folyamatos	
figyelemmel	kísérés”.
A	 továbbiakban	 arról	 érdeklődött,	 hogy	
folytatódik-e	az	utak	felújítása,	aszfalt	bur-
kolattal	történő	ellátása.	A	herceghalmi	vas-
útállomás	üzemeltetésével	kapcsolatban	ki-
fejtette,	 hogy	 természetesen	 nem	másodla-
gos	 kérdés	 az	 állomás	 környezetének	 álla-
pota,	de	a	parkolás	megoldása	sokkal	fonto-
sabb.	Nincs	kerékpártároló	az	állomás	épü-
leténél.	Somogyi Kálmán	kérte,	hogy	a	pol-
gárőrség	 felállításával	 kapcsolatban	 a	 Hír-
mondóban	 jelenjen	meg	egy	 részletes	 tájé-
koztató.	Kérdés	hangzott	el	a	zöldhulladék	
kezelésével	 kapcsolatban,	 valamint	 arról,	
hogy	mit	 jelent	 a	 sport	 és	 rekreációs	 köz-
pont	 kialakítása,	 mikor	 lehet	 ebből	 látni	
majd	valamit?
Csizmadia Zsuzsa	 ismertette	 az	 iskolában	
folyó	angol	oktatás	rendszerét.	A	Képviselő-
testület	 törekszik	arra,	hogy	a	nyelvtanulás-
sal	kapcsolatban	a	legjobb	megoldás	szüles-
sen	és	a	nyelvoktatás	színvonala	emelkedjen.	
Ezt	 Varga Tóth Csaba	 iskolaigazgató	 is	
megerősítette.
Somogyi Kálmán	egy	újabb	kérdése	arra	vo-
natkozott,	hogy	már	az	új	óvodai	csoport	be-
indítását	megelőzően	volna-e	 lehetőség	 egy	
új	óvónő	felvételére.
Varga Tóth Csaba	 elmondta,	 hogy	 az	 új	
csoportok	óvónőinek	beosztása	úgy	történik,	
hogy	egy	régi	óvónő	mellé	kerül	az	új.	Ez	op-
timális	megoldásnak	tűnik	mind	a	gyerekek,	
mind	a	pedagógusok	szempontjából.

Csizmadia Zsuzsa	folytatva	válaszát	a	böl-
csődés	korú	gyermekek	elhelyezésével	kap-
csolatban	elmondta	azokat	a	körülményeket,	
amelyeket	a	Képviselő-testületnek	figyelem-
be	 kellett	 venni	 döntése	 során.	Miután	 böl-
csőde	 üzemeltetése	 nem	 kötelező	 feladat,	 a	
családi	napközi	működését	támogatja	az	ön-
kormányzat.	(Erről a kérdésről a Hírmondó-
ban már tájékoztattuk a lakosságot)	Vannak	
jelentkezők.	
A	 családi	 napközi	 működtetéséhez	 állami	
normatív	támogatás	hívható	le,	így	a	költsé-
gek	csökkenhetnek.	Az	önkormányzat	abban	
tud	segíteni	–	szólt	hozzá	dr. Szmodis Jenő	
jegyző	–,	hogy	a	vállalkozóknak	közvetlenül	
nem,	de	az	érintett	szülőknek	az	önkormány-
zat	tud	támogatást	adni.	Így	a	normatív	támo-
gatás	és	az	önkormányzati	támogatás	igény-
bevételével,	 jóval	 kisebb	 ráfordítás	 szüksé-
ges	a	családok	részéről.
Erdősi László	a	vasútállomás	üzemeltetésé-
vel	kapcsolatban	elmondta,	hogy	a	MÁV	el-
végzi	 a	 felújításokat,	 majd	 azt	 követően	 a	
már	felújított	létesítmény	karbantartását,	kör-
nyezetének	rendben	tartását	vállalja	át	az	ön-
kormányzat.	Nincs	akadálya	annak,	hogy	bi-
ciklitárolót	építsen	az	önkormányzat	a	vasút-
állomás	mellé.
A	sport	és	rekreációs	kérdéssel	kapcsolatban	
Erdősi László	 elmondta,	 hogy	 az	 önkor-
mányzat	 a	 legmesszebb	menőkig	 támogatja	
Bácsalmási Gábor	és	a	Budaörsi	Kistérségi	
SE	 tevékenységét.	 Ők	 pályáztak	 erre	 a	 fel-
adatra	és	 jó	esélyük	van	arra,	hogy	a	sport-
szerek	felújítása	mellett	a	kézilabda	pálya	új	
burkolatának	 elkészítésére	 is	 lehetőségük	
lesz.
Herceghalomban	már	működik	a	birkózó	és	a	
kempo	szakosztály.	Egyre	nagyobb	számban	
vesznek	 részt	 a	 herceghalmi	 gyerekek	 az	
edzéseken.
Ezután	Izsák Irén	a	csatornadíj	kompenzáci-
óval	kapcsolatos	jóváírásról	érdeklődött.	El-
mondta,	hogy	az	ő	számítása	szerint	csak	60	
m3-ről	kapott	jóváírást,	azonban	vízfogyasz-
tása	meghaladja	100	m3-t.	
Sárosi Péter	elmondta,	hogy	a	kompenzáci-
ós	számlák	kiküldése	novemberben	megtör-
tént.	Azért	csak	most	ősszel,	mert	a	megegye-
zés	 kissé	 elhúzódott.	 Elképzelhető,	 hogy	
technikai	hiba	történt,	de	nagyobb	a	valószí-
nűsége,	 hogy	 az	 utánaszámolásban	 történt	
valami	félreértés.	A	kompenzáció	2011.	janu-
ár	1-től	december	31-ig	történt	fogyasztások-
ra	értendő.		A	decemberi	számlák	már	a	kom-
penzált	díjtétellel	kerültek	kiküldésre.
Hunya Krisztina	kérdést	tett	fel	dr. Szmodis 
Jenőnek,	 hogy	 a	 járási	 székhellyel	 kapcso-
latban	van-e	valami	fejlemény.
Jegyző	 úr	 válaszában	 elmondta,	 hogy	 van	
esélye	annak,	hogy	a	járási	székhely	Budake-
szi	 lesz	 annak	 ellenére,	 hogy	 Herceghalom	
Képviselő-testülete	kérte,	hogy	jó	megköze-
líthetősége	miatt	inkább	Budaörs	lenne	alkal-
masabb.	 Más	 változatok	 is	 szóba	 kerültek.	

A Herceghalomi Hírmondó következő 
(XIV. évf. 2.) lapszáma várhatóan

2012. 8. hetében jelenik meg.
Lapzárta február 9-én lesz.

Kéziratokat, hirdetéseket ezidáig
lehet leadni a polgármesteri hivatal

titkárságán, vagy küldhetők el
a fenti e-mail címre.

Herceghalomi 
Hírmondó

Megjelenik havonta
Kiadja: 

Herceghalom Önkormányzata
Tel.: 23/530-560

E-mail: polghiv@herceghalom.hu
www.herceghalom.hu

Felelős szerkesztő:  Szabó György
Tel.: 23/319-038 • 06-30/512-3810

E-mail: szgyorgy.szabo@gmail.com
ISSN: 2063-0778

A címlapfotót készítette:
Hász András 

Nyomdai munkák:

Nyomdaipari Kft.

ANYAKÖNYVI HÍREK

ELHuNYTAK 
Vitéz Molnár Gyula Kálmán (sz. 1927.)

Orbán László (sz. 1951.)

nYuGODjanaK BÉKÉBEn!

Megvalósulhat	egyfajta	megosztás	a	két	vá-
ros	között.	Nincs	még	döntés.	Ezt	megerősí-
tette	Csenger Zalán Zsolt	is	–	szót	kérve.	El-
mondta,	hogy	az	érintett	térség	polgármeste-
reinek	körében	és	a	törvényhozásban	is	e	kér-
dés	még	rendkívül	képlékeny	állapotban	van.	
Több	változat	is	szóba	kerülhet.	Tény,	hogy	a	
települések	polgármesterei	erősen	lobbyznak	
a	 számukra	 legmegfelelőbb	 döntés	 érdeké-
ben.	 Herceghalom	 Képviselő-testülete	 már	
elküldte	állásfoglalását	ez	ügyben.	Mi	Buda-
örsöt	 javasoltuk	 járási	 székhelynek	 –	 tette	
hozzá	Erdősi	László	polgármester.
Szalai Balázs	érdeklődött	ezt	követően	a	ter-
vezett	kamasz-játszótér	felől.	A	válaszban	el-
hangzott,	hogy	amennyiben	megfelelő	pályá-
zaton	sikeresen	tudunk	részt	venni,	a	játszó-
tér	megvalósulhat.
Több	 felszólaló	 nem	 lévén	 Polgármester	 úr	
megköszönte	a	lakosság	részvételét	és	a	ven-
dégek	türelmét,	majd	a	falugyűlést	bezárta.	

Szabó György
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HÍREK

1970	óta	hagyományosan	minden	év	december	25-én	és	31-én	talál-
koznak	községünk	labdarúgást	szerető	sportemberei,	hogy	az	ünne-
pek	hangulatát	kedvenc	játékukkal	emeljék.	
A	csapat	gerincét	a	Herceghalomi	Öregfiúk	csapata	adja.	Hozzájuk	
csatlakoznak	a	fiatalok,	de	bárkit	szívesen	fogadnak	a	faluból,	legyen	
az	illető	idősebb,	fiatalabb.	Lényeg,	hogy	szeresse	a	labdarúgást.	
A	kellő	mennyiségű	ital	ellenére	is	sportszerű	mérkőzésen	2011-ben	a	
találkozót	a	Herceghalomi	Öregfiúk	nyerték	a	 fiatalokkal	 szemben.	
Persze	ezen	a	mérkőzésen	nem	az	eredmény	a	fontos,	hanem	a	barát-
ság,	az	összetartozás,	a	jókedv	demonstrálása.	
A	délig	tartó	meccset	eszem-iszom	követte	most	is,	mint	eddig,	ami-
kor	is	jó	hangulatban,	fehér	asztal	mellett	baráti	beszélgetés	során	a	
csapat	kiértékelte	az	év	eseményeit.	42	éves	hagyományt	ápolnak	a	
résztvevők.

Éljen a futball, éljen a barátság!
Találkozunk egy év múlva 2012. december 25-én!	

Tompos Attila
a címlapfotót készítette: Hász András

Kedves	 megemlékezésre	 került	 sor	 január	 13-án.	 Erdősi László	
Herceghalom	Község	polgármestere,	dr. Szmodis Jenő	jegyző	tár-

saságában,	 lakásában	 kö-
szöntötte	a	92	éves	Németh 
Józsefnét, Etus nénit.	
Etus	 néni	 1919-ben	 szüle-
tett	 Herceghalomban.	 Her-
ceghalminak	 vallja	 ma	gát	
annak	ellenére,	hogy	szüle-
tésekor	 községünk	 még	
Biatorbágyhoz	 tartozott.	
Nagycsaládban	 10.	 gyer-

mekként	született.	Szülei	is	herceghalmiak.	Írni,	olvasni	Szapori	Ist-
ván	tanította	a	herceghalmi	Általános	Iskolában.	Mindig	 jó	 tanuló	
volt,	de	szüleinek	nem	volt	lehetőségük	lányuk	továbbtanulását	tá-
mogatni,	ezért	helyben	a	mezőgazdaságban	dolgozott.	Később	férj-
hez	ment	és	attól	kezdve	két	gyermekét	nevelte	Etelkát	és	Jánost.
Németh Józsefné	fiával	együtt	él	Herceghalomban.	Hála	Istennek	
jó	egészségnek	örvend,	a	betegségek	elkerülik.	
Polgármester	 úr	 köszöntőjében	 további	 jó	 egészséget,	 és	 további	
sok	boldog	születésnapot	kívánt	az	ünnepeltnek.
Isten éltesse Etus néni!

Az	ember	már	az	ókor	előtt	is	ismerte	és	fo-
gyasztotta	a	mézet.		Az	Ószövetség	is	ír	a	mé-
hek	tartásáról,	és	a	méz	szüreteléséről.		(vik.)
A	méz	jó	édesítőszer,	jó	táplálék,	gyógyít	és	
fertőtlenít	is.
Herceghalomban	 rendszeresen	 vásárolható	
saját	készítésű	mézünk,	mely	a	201l. évi or-
szágos megmérettetésen elnyerte az AKÁC 
MÉZ kategória ARANY fokozatú elisme-
rését.
A	méhészekből	álló	szakmai	zsűri	döntésére	
méltán	lehetünk	büszkék.
Mindenkinek	ajánljuk	az	akácméz	fogyasztá-
sát,	mely	a	sütemények	édesítése	mellett	fer-
tőtlenítő	hatású	és	köhögés	csökkentő	céllal	
is	fogyasztható.	
Magyar mézzel védje egészségét!

Simonné Venter Éva

Karácsonyi és szilveszteri foci
Herceghalomban

Herceghalom legidősebb lakójának
köszöntése

Legyen minden nap
mézes nap!

A herceghalmi csapat

RuHABÖRZE
éS BOLHAPIAC

Folytatva a családosok körében oly
népszerű hagyományt a Mosolysziget 
Családosok Egyesülete 2012. február
11.-én szombaton  9.00–12.00 óráig
ruhabörzét és bolhapiacot rendez
a Kulturális Egyházi Központban.

Kérem, hogy aki szeretne részt venni
a rendezvényen szíveskedjen február 8-ig 
az asztalfoglalását rendezni személyesen 
vagy e-mailben: kek@herceghalom.hu. 

Asztal bérleti díj: 500 Ft/stand. 
Bővebb információ: 06-70-332-8982

telefonszámon kapható.
Azok részére akik nem tudják kisgyer-

meküket elhelyezni, a vásár idejére
a teremben gyermekmegőrző játszósar-

kot alakítunk ki.

Izsák Irén elnök

Polgármester úr virággal köszönti Etus nénit.

Német Józsefné, Etus néni
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A POLGÁRMESTERI HIVATAL KÖZLEMéNYEI

e-Magyarország pont helyszínváltozás

Tájékoztatjuk	Herceghalom	 lakosságát,	 hogy	 2012.	 február	 1-től	 a	
herceghalomi	e-Magyarország	pont	a	Községi	Könyvtárban	fog	mű-
ködni.	Továbbra	is	4	asztali	számítógép	áll	az	érdeklődők	rendelkezé-
sére.	A	szolgáltatás	zavartalan	biztosítása	érdekében	kérjük,	hogy	az	
alábbi	kérdőívet	(mely	szórólap	formájában	a	KEK-ben	hozzáférhe-
tő)	szíveskedjenek kitölteni és a Községi Könyvtár munkatársai-
nak visszajuttatni.

1.	A hét mely napján szokta igénybe venni az e-Magyarország 
szolgáltatást?

	 (hétfő,		kedd,		szerda,		csütörtök,		péntek,)
2.	Mely	időszakban	szokta	igénybe	venni	a	szolgáltatást?
	 (13.00	és	20.00	óra	között	általában)
3. Február	1-től	mely	napokon	szeretné	igénybe	venni	az	e-Magyar-

ország pont szolgáltatást?
	 (hétfő,		kedd,		szerda,		csütörtök,		péntek,)
4. Február	1-től	mely	időszakban	szeretné	igénybe	venni	az	internet	

szolgáltatást?
	 (8.00	és	20.00	óra	között	általában)

Február	1-től	az	e-Magyarország	pont	a	KEK-ben	megszűnik!
Segítségét	köszönjük!

Izsák Irén közművelődési koordinátor

Felhívás herceghalomi vállalkozók részére

A	 napokban	 készül	 el	Herceghalom	Község	Önkormányzatának	 új	
honlapja.	Kérjük	községünk	vállalkozóit,	hogy	aki	fel	szeretne	kerül-
ni	a	honlapra,	szíveskedjék	e-mailben	adatait	elküldeni	a:
polghiv@herceghalom.hu	címre.
A	 honlap	 szolgáltatások	 rovatába	 kerülnek	 bejegyzésre	 az	 adatok.	
Biztosítjuk,	 hogy	 akinek	 van	 saját	 honlapja,	 innen	 is	 elérhető	 lesz,	
amennyiben	a	szükséges	információkat	megkapjuk.
Az	adatok	szerepeltetése	ebben	a	formában	díjmentes!
Köszönjük	segítségüket!

A honlap készítői

Közüzemi díjkompenzáció
Tájékoztatjuk	 a	 Tisztelt	 Lakosságot,	 hogy	 Herceghalom	 Község	
Önkormányzata	 a	 közüzemi	 díjak	mértékére	 tekintettel	 az	 előző	
évekhez	hasonlóan	közüzemi	kompenzációban	részesíti	az	arra	rá-
szorulókat	23/2011.	(XII.30.)	rendelete	alapján	a	2012.	január	1	–	
2012.	december	31.	közötti	időszakban.
Víz-, csatorna- és szemétszállítási díj kompenzációra jogosult 
az a lakos,	aki	e	közüzemi	szolgáltatások	után	díjfizetésre	kötele-
zett	és	megfizeti	a	számla	díjkompenzációval	csökkentett	összegét,	
és	 családjában	 az egy főre jutó nettó jövedelem nem haladja 
meg:
 • egyszemélyes háztartás esetén a 100 000 Ft-ot
 • kétszemélyes háztartás esetén a 80 000 Ft-ot
 • három- vagy többszemélyes háztartás esetén a 70 000 Ft-ot.

A	közüzemi	díjkompenzáció	havi	összege:
	 • vízdíj kompenzáció: 1 000 Ft/hó
  (vízdíj kompenzációt csak a csatornahálózatra is rákötött
  fogyasztók vehetik igénybe, kivéve az ellátatlan területen élőket)
 • csatornadíj kompenzáció 1 500 Ft/hó
 • szemétszállítási díjkompenzáció 800 Ft/hó
A	kérelemnyomtatványok	átvehetők	a	Polgármesteri	Hivatal	Ügy-
félszolgálatán,	vagy	letölthetőek	a	www.herceghalom.hu	honlap-
ról.
A	 közüzemi	 díjkompenzáció	 iránti	 kérelmet	 2012.	 február	 28-ig	
kell	visszajuttatni	a	Polgármesteri	Hivatalba.	

Polgármesteri Hivatal

Új közterület-felügyelő 
Herceghalomban

Helembai József Pál	vagyok.	Buda-
pesten	 születtem	 1959-ben.	 Két	
nagykorú	 gyermekem	 van,	 házas-
ságban	élek.
A	BRFK	és	a	BM	állományában	jár-
őrként,	valamint	nyomozóként	telje-
sítettem	 szolgálatot.	 Ezt	 követően	
egy	évig	a	Fővárosi	Közterület	Fel-
ügyeletnél	 dolgoztam,	 majd	 hosz-
szabb	 ideig	 járművezető	 képzéssel	
foglalkoztam.

2009.	január	óta	Zsámbék	Nagyközség	Polgármesteri	Hi	vatala	
alkalmazott,	mint	közterület-felügyelőt.
2010.	júniustól	Perbálon	voltam	hasonló	beosztásban.	2012.	ja-
nuár	1-től	látom	el	ezeket	a	feladatokat	Herceghalmon,	miután	
elődöm	–	Kiss Bálint	–	nyugdíjba	vonult.

Habár	Herceghalomban	az	elmúlt	 években	működött	közterü-
let-felügyelő,	azt	gondolom,	még	szükségem	lesz	a	szolgálat	in-
dításához	megszerzett	tapasztalataimra.

Korai	lenne	véleményt	alkotni	a	herceghalmi	feladatokról,	kihí-
vásokról,	azt	azonban	kijelenthetem,	hogy	a	településen	látszik	
elődöm	tevékenysége.	Ezt	a	rendezett	állapotot	mindenképpen	
szeretném	megőrizni,	illetve	fenntartatni.

Természetesen	nem	ülhetek	ölbe	tett	kézzel,	mert	a	kellemes	be-
nyomások	ellenére	már	az	eddigiek	során	is	minden	napra	jutott	
intézkedésre	okot	adó	esemény.

Ha	a	 településen	 lakóknak,	dolgozóknak	vagy	 ide	érkezőknek	
segítségre	van	szükségük,	kérem,	jelezzék.

Elérhetőségem:	06-70/332-8981,
kozterulet@herceghalom.hu

Helembai József Pál
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AZ áLTALáNoS ISKoLA, óVodA ÉS KöNYVTáR híREI

Sulihírek

Az	első	 félév	2012.	 január	13-án,	 pénteken	 zárult.	A	második	 félév	
kezdete,	egyben	a	második	féléves	órarend	szerinti	tanítás	2012.	janu-
ár	16-án	elkezdődött.
Az	első	félév	tanulmányi	eredményeiről	szóló	értesítést	minden	diá-
kunk	2012.	január	20-ig	kapja	kézhez.
A	már	hagyományos	Szépkiejtési versenyünket	2012.	január	26-án	
csütörtökön	13.00	órakor	az	alsó	tagozatosoknak,	14.15	órakor	a	fel-
ső	tagozatosoknak	a	Könyvtárban	rendezzük	meg.	Szeretettel	várjuk	a	
Kedves	Szülőket,	és	érdeklődőket.
Az	óvoda	és	az	iskola	hagyományos	mackó	napját	2012.	február	2-án	
tartja.
Az	óvodában	január	második	felében	megkezdődnek	az	iskolaérettsé-
gi	vizsgálatok.
A	farsangi	vigasságot	az	általános	iskolában	és	az	óvodában	egyaránt	
2012.	február	10-én	tartjuk.

Varga Tóth Csaba igazgató

Herceghalmi Könyvtár hírei
www.hhkonyvtar.hu

A	 könyvtár	 éves	 könyvbeszerzésének	 örömeit	 már	 kölcsönözhetik	
(honlapunk	„Újdonságaink”	menüpontból	látható)	–	pl.	Kepes	András	
–	Tövispuszta;	Frei	Tamás	–	A megmentő;	Pallavicini	Zita	–	Egy őrült 
őrgrófnő naplója;	Fekete	István	–	Zsellérek;	Frances	Mayes	–	Minden-
napok Toszkánában.	

A	 Praktika	 előfizetésünket	 meghosszabbítottuk,	 megrendeltük	 a	
Rubicon	 történelmi	havilapot,	 a	Figyelő	gazdasági	magazint,	 a	Heti	
Választ,	a	Glamourt	és	a	gyermekeknek	a	Szitakötő	magazint.	Ha	nem	
is	rendszeresen,	de	olvasóinknak	köszönhetően	kapunk	HVG-t,	Nők	
Lapját,	Elle	magazint,	a	Történelmi	Magazint	és	a	Honlevél	című	la-
pot,	autós	és	horgász	újságokat.	A	korábban	kapott	Demokrata,	NG,	
IPM,	Popcorn,	 IM,	Képmás	és	Zöld	újság	2012-re	nem	került	meg-
rendelésre.
A	Horizont	és	a	Herceghalmi	Hírmondó	új	és	korábbi	számai	is	meg-
vannak.	 Kísérleti	 jelleggel	 járatjuk	 a	 Népszabadságot	 és	 a	 Magyar	
Nemzetet	is!	
A	Könyvtárban	–	mint	e-magyarország	ponton	–	december	közepétől	
már	négy	nyilvános	számítógép	állomás	működik	internet	eléréssel.

Nyitva tartás:
hétfő:	14.00–19.00
kedd:	8.00–14.00
szerda:	8.00–19.00
csütörtök:	szünnap
péntek:	8.00–16.00
szombat	és	vasárnap	a	könyvtár	zárva	tart.

Jóna Dávid

A Herceghalom gyermekeiért
alapítvány hírei

Köszönet az 1%-ért!
A	 Herceghalom	 Gyerme-
keiért	 Alapítvány	 Kura-
tóriuma	 köszönetét	 feje-
zi	ki	mindazoknak,	 akik	a	
személyi	 jövedelemadó-
juk	 1%-át	 az	 alapítvány-
nak	 ajánlották	 fel.	 2011-
ben	983	885	forint	érkezett	
a	 számlánkra	 az	Önök	 jó-
voltából,	melyet	 az	Alapí-
tó	Okiratban	megfogalma-
zott	 céloknak	 megfelelő-
en	fogunk	a	település	ifjú-
ságának	 támogatására	 for-
dítani.
Amennyiben	 céljainkkal	

egyetértenek,	kérjük,	továbbra	is	segítsék	alapítványunkat!

Adószámunk: 19186429-1-13
Kuratórium

Alapítványi bál

Örömmel	tájékoztatjuk	a	Kedves	Lakosságot,	hogy	2012.	február	18-
án,	szombaton	megrendezzük	hagyományos	jótékonysági	estünket,	a	
herceghalomi	tornacsarnokban.
A	bál	még	szervezés	alatt	áll,	a	részletekről	tájékoztatjuk	Önöket!

KuratóriumA fotók a 2011. évi bálon készültek
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Képzőművészeti kiállítás
az Abacus Rendezvényközpontban

Focizz helyben Herceghalmon
A Budaörsi Kistérség SE szervezésében

Helyi	művész	először	állított	ki	ebben	a	galériában,	melyet	községünk	szállodája	üzemeltet.	
Losonczi Béla	 emberfeletti	 küzdelemben	 győzedelmeskedett	 betegsége	 felett,	 melynek	 bi-
zonyságául	ez	a	kiállítás	szolgált.	
Két	évvel	ezelőtt	elszenvedett	strokja	után	képes	volt	újrakezdeni.	Meg	kellett	tanulnia	a	festé-
szet	manuális	részét.	Az	addig	jobbkezes	festőművész	bal	kézzel	is	megtanult	festeni.

A	kiállításon	átfogó	képet	láthattak	az	érdeklődők	azokból	a	munkákból,	melyeket	Losonczi 
Béla	a	betegsége	előtt	és	az	után	készített.	A	nagy	tér	lehetőséget	kínált	a	két	időszakot	össze-
kötő	rajzsorozat	bemutatására.	Az	alkotásokat	szemlélve	végigkövethető	az	a	nagyon	nehéz,	rö-
gös	út,	melyet	a	művész	és	az	ember	átélt	ebben	az	időszakban.

A	kiállítás	legfontosabb	mondanivalója	minden	látogatóhoz	eljutott,	akik	a	kiállítást	megtekin-
tették.	Ezek	a	helytállás,	az	újra	akarás,	a	„nem	adom	fel”	arspoetika.	

Szabó György

„A labda mindenkit elvarázsol!”
EDZÉSEK	IDŐPONTJA:
hetente	két	foglalkozás	délutánonként
Kedd:	15.00–16.00	(az	óvoda	tornatermében),	
Péntek:	16.00–17.00
(az	iskola	tornacsarnokában)
Márciustól	 az	 edzések	 időpontjai	 változhat-
nak,	mivel	a	foglalkozások	a	focipályán	lesz-
nek.
EDZÉSEK	SZELLEMISÉGE:
•	játékos	jellegű	edzések,	ismerkedés
	 a	labdával,	társakkal,	és	a	környezettel
•	egyéni	képességek	és	készségek	fejlesztése
•	sportoló	gyerekek,	nyugodtabbak
	 és	kiegyensúlyozottabbak,	könnyebben
	 alkalmazkodnak	a	kihívásokhoz
•	mozgáskoordináció	fejlesztése
•	futball	alapjainak	elsajátítása,	megfelelő	
	 szakmai	háttér	mellett
JELENTKEZhETNEK lányok, fiúk
egyaránt – a futball mindenkié

I. korcsoport,	2005.	január	1.	–	2006.	decem-
ber	31.	között	született	gyerekek
II. korcsoport,	 2003.	 január	 1.	 –	 2004.	 de-
cember	31.	között	született	gyerekek
a	lányok	egy	évvel	idősebbek	lehetnek
(megadott	korosztályokhoz	képest)
Tanfolyam	díja:	5	000	Ft/hó
Jelentkezés:
Bokor Ildikó	
06-20/329-4522
bokor_peterne@freemail.hu
Bácsalmási Gábor	
06-20/934-3873
bacsalmasigabor@bkse.eu

Losonczi Béla, herceghalomi művész kiállítását láthatták az érdeklődők decemberben az ABACUS Rendezvényközpontban.

RENdŐRSÉGI
HÍREK
L.F. német állampolgár feljelentést tett is-
meretlen tettes ellen, aki 2011. 12. 13-áról 
14-ére virradóra a Gesztenyés úton lévő 
hotel parkolójában álló gépkocsiját fel-
törte és abból különböző tárgyakat tulaj-
donított el.
Lopással okozott kár : 1 millió Ft.

R.Gy. feljelentést tett ismeretlen tettes el-
len, aki 2011. 12. 14. és 16. közötti időben 
a Kiserdő utca egyik épülőfélben lévő há-
zába betört és onnan egy kombi cirkót tu-
lajdonított el.
Lopással okozott kár : 250.000 Ft.

M.L. feljelentést tett ismeretlen tettes el-
len, aki 2011. 12. 21-én a délutáni órákban 
a Gesztenyés út 15. szám előtti parkoló-
ban leállított gépkocsiját feltörte és abból 
különböző tárgyakat tulajdonított el.
Lopással okozott kár: 400.000 Ft

Szödényi Zita r.fhdgy
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200 éVE SZüLETETT LISZT FERENc

–	Tudott-e	magyarul?
A	XIX.	század	legkiválóbb	zongoraművésze	és	egyik	legnagyobb	ze-
neszerzője	1811-ben	született	a	ma	Ausztriához	tartozó	Doborjánban.	
Édesapja	–	aki	az	Esterházy-uradalom	gazdatisztje	volt	–	maga	is	ér-
tett	a	zenéhez,	Liszt	tőle	tanult	meg	zongorázni.

A	9	éves	Liszt	Sopronban,	majd	Pozsonyban	lépett	fel	először	hatal-
mas	sikert	aratva	zongorajátékával.	Tanulmányait	Bécsben	folytatta.	
Zongorázni	Czernytől,	zeneszerzést	Salieritől	tanult.	Később	Párizsba	
költöztek,	hogy	a	művészetek	fővárosában	fejlessze	tovább	tudását.	A	
párizsi	szellemi	élet	legjelentősebb	alakjaival	került	kapcsolatba	(Ber-
lioz,	Chopin,	Paganini,	Lamartine,	Heine,	George	Sand,	Delacroix),	
akiknek	társasága	szellemi	fejlődésére,	munkásságára	döntően	hatott.	
A	40-es	években	Európában	már	 ismerték	nevét.	Hangversenyútjain	
szinte	az	egész	kontinenst	bejárta.

Rokonszenvezett	 a	 haladó	 polgári	mozgalmakkal.	Áldozatkészségé-
nek	számtalan	bizonyságát	adta:	a	pesti	árvízkárosultak	javára	hang-
versenyeket	rendezett,	fedezte	a	bonni	Beethoven	emlékmű	felállítá-
sát,	alapítványt	tett	a	pesti	Nemzeti	Zenede	létesítésére.	A	30-as	évek-
ben	D’Agoult	grófnétól	3	gyermeke	született.	A	40-	es	évektől	Sayn-
Wittgenstein	Karolina	hercegnével	élt.

Liszt	neve	új	fejezetet	jelent	a	zenetörténetben.	Hozzá	fűződik	a	prog-
ramzene,	az	oratórium,	az	egyházi	muzsika	reformja:	gazdagította	a	
zenei	kifejezés	eszközeit,	ő	a	megalkotója	a	zongorázás	modern	tech-
nikájának,	új	formákat	(pl.	a	szimfonikus	költeményét),	új	harmóni-
ai	megoldásokat	talált.	Lángeszű	felidézője	volt	a	régi	mestereknek	és	
lelkes,	eredményes	harcosa	a	XIX.	század	zenei	forradalmainak.	Két	
nagy	 szimfóniát	 írt:	 a	Dante	 szimfóniát	 és	 a	Faust	 szimfóniát.	Leg-
jelentősebb	szimfonikus	költeményei:	Les	Preludes,	Tasso,	Mazeppa,	
Hunok	csatája.	Magyaros	művei	a	népies	magyar	műzenére	támasz-
kodnak	(rapszódiák).	Írt	még	oratóriumokat	(Szent	Erzsébet	legendá-
ja,	Krisztus),	miséket	(Esztergomi	mise,	Koronázási	mise)	és	más	egy-
házi	műveket,	dalokat,	s	főként	kortársai	kompozícióiból	számos	vir-
tuóz	zongora	átiratot	készített.	Idős	korában	az	életét	Róma,	Budapest	
és	Weimar	között	élte.	1886-ban	Bayreuthban	halt	meg.

Annak	ellenére,	hogy	német	ajkú	anyától	származott,	mindig	magyar-
nak	vallotta	magát.	Koncertjein	is	kizárólag	díszmagyarban	jelent	meg	
és	nevét	is	a	magyar	írásmód	szerint	használta	élete	végéig.	Idős	ko-
rára	magyarul	is	értett,	de	a	beszédet	nem	próbálta	meg,	nem	akarván	
magát	az	esetleges	hibákkal	nevetségessé	tenni.

dr. Lipka Sándorné

A Herceghalmi Általános Iskola Óvoda
és Könyvtár évzáró koncertje

A	Herceghalmi	Általános	Iskola	Óvoda	és	Könyvtár	évzáró	koncertje	
a	Liszt-évhez	kötődött.	A	gyerekek	minden	korosztályban	nagysikerű	
produkciókkal	adtak	számot	megszerzett	hangszeres	tudásukról.	Elő-

ször	mutatkozott	be	az	iskola	diák-kórusa	és	kamarazenekara	Kuzma	
István	vezetésével.	Szereplésük	emlékezetessé	tette	a	hangversenyt.	A	
koncert	zárásaként	Szóka	Júlia	énekművész	adott	elő	két	dalt.
Varga	Tóth	Csaba	zárszavában	köszönetet	mondott	a	szereplőknek	és	
a	zenetanároknak.	Reményét	fejezte	ki,	hogy	az	iskolai	zeneoktatás	to-
vább	fejlődik	az	elkövetkező	időszakban,	és	egyre	több	gyermek	egyre	
több	hangszeren	tanulhat	majd.	

Szabó György

SZEMéLYI VÁLTOZÁS A BuDAÖRSI
RENdŐRKAPITáNYSáG ÉLÉN
Ezúton szeretném tájékoztatni önöket, hogy 2012. január 01. hatállyal átvettem
a Budaörsi Rendőrkapitányság vezetését.
Bízom benne, hogy a korábbi évekhez hasonló, jó munkakapcsolat megmarad
önök és kapitányságunk között, mellyel kölcsönösen segíteni tudjuk egymás munkáját.

Amennyiben személyesen velem szeretnének kapcsolatba lépni, úgy azt titkárságomon keresz-
tül a 06-23-505-401 telefonszámon megtehetik.

dr. Csipler Norbert bemutatása a 11. oldalon olvasható.
                          Dr.	Csipler	Norbert	r.őrnagy

kapitányságvezető

A kamarazenekar pengetős szekciója

A fuvolások és a kórus
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Kedves Testvérem!
Köszöntelek	szívből	jövő	szeretettel!	Életedre	és	munkádra	Isten	gaz-
dag	áldását	kívánom	az	Újesztendőben!
Mindnyájunknak	 van	múltja,	 jelene,	 és	 jövője.	Mégis	 jövőnk	 attól	
függ,	hogy	a	jelenben	mit	értékelünk	nagyra,	és	ezáltal	milyen	„kin-
cseket”	gyűjtünk,	milyen	értékítéletet	adunk	tovább	gyermekeinknek.	
Múlandó	földi	kincseket	kergetünk-e,	vagy	értékesebb	lelki	kincseket	
tartjuk	fontosabbnak.		Mert	nem	mindegy,	hogy	milyen	pályát	futunk	
meg,	hogyan	éljük	Istentől	kapott	életutunkat.	Felelősek	vagyunk	ma-
gunkért	és	a	körülöttünk	élőkért	is!	Lehet,	hogy	egykor	szüleid	meg-
kereszteltek,	talán	konfirmáltál	is,	vagy	épp	házasságodra	áldást	kér-
tél	a	mennyei	Atyától.	A	kezdet	megvolt,	hogyan	lesz	a	folytatás?	Ígé-
reteidből	mennyi	tartott	mostanáig?	Egy	biztos,	 teremtő	Urunk	szá-
mon	tart,	figyel,	keresi	veled	a	kapcsolatot,	mert	szeret	és	várja	hívó	
szavára	 válaszod.	 Biztosan	 van	 sok	 gond,	 feladat,	 probléma,	 vagy	
öröm	és	sok	jó	az	életedben!	Szeretnénk	tudni	Rólad!	Hogy	vagy,	és	
hogy	élsz?	Olvasod-e	Bibliád	és	érted-e?	Nagy	öröm	lenne	számunk-
ra,	ha	találkoznánk!	Baráti	beszélgetésre	várunk	minden	hónap	2.	va-
sárnapján	Bibliakörünkbe.	Minden	4.	vasárnap	pedig	Istentiszteletet	
tartunk.	Mindkét	alkalom	du.	3	órakor	kezdődik.	Várunk	korra,	nem-
re,	hitbeli	előéletre	való	 tekintet	nélkül!	Ha	választ	akarsz	kapni	az	
élet-halál,	történelem	vagy	a	jövővel	kapcsolatos	kérdéseidre,	akkor	
VÁRUNK!		Mert	alakítani,	javítani	és	erősíteni	egy	közösséget	csak	
akkor	 lehet,	 ha	 itt	 vagy	 közöttünk!	VÁRUNK!	Mert	 üres	 a	 helyed	
templomban!	Szeretnénk	részesei	 lenni	a	veled	való	találkozás	örö-
mének!	Bízva	Urunk	ígéretében:	„Ahol ketten, hárman összegyűlnek, 
ott vagyok közöttük”–	mondja	Jézus	Krisztus.

Testvéri üdvözlettel: Tankóné Bíró Mónika

FEBRUáRI ALKALMAINK:
Hittanórák	az	Általános	Iskolában	csütörtökönként:
14.00	órakor	felső	tagozatosok	részére
14.45	órakor	3–4	osztályosok	részére
15.30	órakor	1–2	osztályosok	részére
Beszélgetős	Bibliaóra	február	12-én	15.00	órakor
Istentisztelet	február	26-án	15.00	órakor
Lelkészek elérhetősége: 06-23/312-033
Tankó Zoltán:	06-30/690-3096
Tankó Zoltánné:	06-20/266-3573	
Lelkészi hivatal fogadóórája:	péntekenként	17.00–18.30	óráig
Torbágyi	Református	Egyházközség	honlapja:	http://tor-ref-egy.atw.hu/

A TORBÁGYI REFORMÁTuS EGYHÁZ HÍREI

A II. MAGYAR HADSEREG A DONNÁL – Vetítéssel egybekötött megemlékezés

Sajnálatosan	gyér	érdeklődés	mellett	zajlott	 le	a	könyvtárban	Lányi 
István	megemlékezése	a	II.	Magyar	Hadsereg	69	évvel	ezelőtt	a	Don-
nál	elszenvedett	vereségéről.	A	diavetítéssel	egybekötött	előadáson	a	
hadviselési	és	a	hadtörténeti	ismeretek	mellett	az	előadó	rávilágított	a	
kudarc	okaira	is.

A	gyalázatos	Trianoni	békeszerződés	ráerőltetése	országunkra	nagy-
ban	hozzájárult	ahhoz,	hogy	hazánk	nem	kerülhette	el	a	II.	világhá-
ború	poklát.
Így	több	más	történelmi	eseménnyel	együtt	az	erről	a	Don	menti	csa-
táról	szóló	megemlékezés	is	a	kevésbé	számon	tartott	alkalmak	közé	
tartozik.	Természetes,	hogy	nem	lehet	minden	történelmi	mozzanatról	
megemlékezni,	de	tudnunk	kell,	hogy	1848-49	eseményei	és	az	1956-os	

szabadságharc	mellett	történelmünkhöz	hozzátartozik	az	1943-as	doni	
ütközet	emléke	épp	úgy,	mint	az	1526.	augusztus	29-én	lezajlott	Mo-
hácsi	csata	emléke.	Ezen	események	között	vannak	kedvezményezet-
tek	és	vannak	kevésbé	emlegetettek,	habár	mindegyik	esemény	meg-
határozó	 része	 volt	 történelmünknek.	A	 történelem	oktatásának	 tan-
anyagát	képezik.	Ezért	is	érthetetlen	a	diákság	távolmaradása.
Remélhetőleg	lesz	követője	Lányi István	kezdeményezésének,	hogy	
minden	évben	gyújtsunk	emléktüzet	és	megemlékezzünk	a	II.	Magyar	
Hadsereg	hősi	helytállásáról,	minden	év	február	12-én	este.
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KULTURáLIS, SPoRT ÉS EGYháZI híREK

A BIAI SZENT ANNA PLéBÁNIA HERcEGHALOMI FILIÁJA NOVEMBER HAVI 
SZENTMISéINEK, LITuRGIKuS ESEMéNYEINEK IDŐPONTJAI

KÖSZÖNTüNK 10 éVE FELSZENTELT TEMPLOMuNKBAN!
„MEGKERESNI AZ EMBERT OTT, AHOL VAN, éS MEGAJÁNDéKOZNI ŐT

A HIT ÖRÖMéVEL.”

Közös Rózsafüzér imádkozás:	minden	Szentmise	előtt	16.30	órai	
kezdettel.

A Szentmisék szombatonként 17.00 órakor kezdődnek.

Február 4., évközi 5. vasárnap:	„Menjünk máshová, a szomszédos 
helységekbe, hogy ott hirdessem az igét, mert azért jöttem.”
(Mk	1,38)	Szentmise	után	Gyertyaszentelés

Február 11., évközi 6. vasárnap:	Szentmise	keretében	a	Betegek	Vi-
lágnapja	alkalmából	a	betegek	kenetének	közösségi	kiszolgálása	tör-
ténik	meg	templomunkban.	„Vigyázz, senkinek se szólj erről; hanem 
eredj, mutasd meg magadat a papnak, és ajánld föl tisztulásodért, 
amit Mózes rendelt, bizonyosságul nekik.”	(Mk	1,44)

Február 18., évközi 7. vasárnap:	„Mi könnyebb, azt mondani a bé-
nának: Bocsánatot nyertek bűneid, vagy azt mondani: Kelj föl, vedd 
ágyadat és járj?” (Mk	2,9)	Szentmise	után:	BIBLIA	ÓRA.

Február 22.: hAMVAZóSZERdA,	 szigorú	böjti	 nap,	 a	 nagyböjt	
kezdete.

Február 24. péntek 16 órától:	KERESZTÚT A KÁPOLNÁBAN.	

Február 25., NAGYBöJT 1. vasárnap:	„Betelt az idő, és elközel-
gett az Isten országa. Tartsatok bűnbánatot, és higgyetek az evangéli-
umban.”	(Mk	1,15)	Szentmisei	adományok	gyűjtése	a	katolikus	isko-
lák	javára.	Szentmise	után:	hamvazkodás!

hétfő esténként 18.00 órától:	Szeretettel	várunk	minden	érdeklő-
dőt	(06.,13.,20.,27.,)	a	KEK-be	baráti	kötetlen	beszélgetésre:	„azzal	
a	gondolattal,	amellyel	annak	idején	a	Templomunkat	felépítettük.	
Szeretnénk,	ha	mi	herceghalmiak	és	barátaink	e	házban:	„Itthon	ott-
hon	lennének!”.	Célunk	hogy	„Herceghalom	lakói	e	házba	hazaér-
kezzenek!”

Felhívom figyelmüket, hogy február hónapban:	
02-án	Urunk	bemutatása	(Gyertyaszentelő	Boldogasszony)
06-án	Miki	Szent	Pál	és	társai,	japán	vértanúk,
10-én	Szent	Skolasztika	szűz,
14-én	Szent	Cirill	szerzetes	és	Szent	Metód	püspök,
Európa	társvédőszentjei,
24-én	Szent	Mátyás	apostol
ünnepéről	emlékezünk	meg	Egyházunkban.
A	család	legyen	az	imádság	iskolája:	„A családegyház legyen az ima 
első iskolája. A családban a gyermekek már a legkisebb kortól kezdve 
érzékelhetik Istent a szülők tanításának és példaadásának köszönhe-
tően. Az igazi keresztény nevelésből nem maradhat ki az imádság. Ha 
a gyermekek nem tanulnak meg a családban imádkozni, később nehéz 
lesz betölteni ezt az űrt”	–	mondta	a	pápa.	Arra	buzdította	a	családo-
kat,	hogy	fedezzék	fel	ismét	a	közös	ima	szépségét,	kövessék	a	názá-
reti	Szent	Család	példáját.	Így	egy	szívvé	és	egy	lélekké,	valódi	csa-
láddá	 válnak.	Éppen	 az	 ima	 révén	válunk	képessé	 arra,	 hogy	mély	
kapcsolatba	lépjünk	Istennel.	A	názáreti	Szent	Család	az	ima	iskolája,	
ahol	megtanuljuk,	hogy	meghallgassunk	másokat,	elmélkedjünk,	be-
hatoljunk	 Isten	 Fia	 megnyilvánulása	 legmélyebb	 értelmébe,	 példát	
veszünk	 Máriáról,	 Józsefről	 és	 Jézusról.	 Emlékezetes	 marad	 Isten	
szolgája,	 VI.	 Pál	 pápa	 názáreti	 beszéde,	 amelyben	 kifejtette:	 „…a 
Szent Család iskolájában mindenek előtt megtanuljuk a csöndet”	–	
idézte	elődjét	XVI.	Benedek.	VI.	Pál	pápa	1964.	január	5-én	mondott	
názáreti	 beszédében	 többek	 között	 így	 fohászkodott:	„Óh, Názáret 
csöndje, taníts meg bennünket, hogy szilárdak maradjunk jó elhatáro-
zásainkban, készen álljunk arra, hogy meghalljuk Isten titokzatos su-
gallatait és az igazi mesterek buzdításait”.	–	mondotta	XVI.	Benedek	
pápa	december	28-án	katekézisében	a	Názáreti	Szent	Családról.
Egyházmegyénk	hitéletéről	 szól	 a:	http://www.szfvar.katolikus.hu	
és	a	http://www.szfvar.katolikuscsaladok.hu	honlap.
Klikkeljen	rá	Ön	is	/	és	Te	is!	Térjen	/	Térj	be	hozzánk,	mert	a	harang	
Önt	/	Téged	is	hív!
Herceghalom	Filiája

Lányi István

Személyi változás a Budaörsi Rendőrkapitányság élén

Dr. Csipler Norbert	–	rendőr	őrnagy	–	1978-ban	született,	Baján.	
1996-ban	érettségizett	Baján.	Az	érettségi	megszerzését	követően	felvételt	nyert	a	Rendőrtisz-
ti	 Főiskola	 határrendészeti	 szakára,	 ahol	 1999-ben	 diplomázott	 le.	 2004-ben	 az	Eötvös	Ló-
ránd	Tudományegyetem	Állam	és	Jogtudományi	Kar	esti	tagozatán	jogi	doktorrá	avatták,	majd	
ugyanitt	 2007-ben	 posztgraduális	 képzés	 keretében	 gazdasági-büntetőjogi	 szakjogász	 diplo-
mát	szerzett.
1999-ben	rövid	ideig	szolgált	a	határőrség	kötelékében,	majd	1999	októberében	került	a	Bu-
dapesti	Rendőr-főkapitányság	XII.	kerületi	Rendőrkapitányság	Bűnügyi	Osztályának	állomá-
nyába,	mint	vizsgáló.	2001-ben	fővizsgálóvá,	2003-ban	kiemelt	fővizsgálóvá	nevezték	ki,	majd	
2007.	január	1-jétől	a	Vizsgálati	Alosztály	Vezetője.	2007	októberében	lett	a	kapitányság	bűn-
ügyi	osztályvezetője,	egyben	kapitányságvezető-helyettese.	2010.	augusztus	1-jétől	a	Pest	Me-
gyei	Rendőr-főkapitányság	Ráckevei	Rendőrkapitányságát	irányította.	
Nős,	két	kislány	édesapja.	Hobbija	a	sport,	különös	tekintettel	a	labdarúgás	és	a	fallabda,	illet-
ve	a	történelem	minden	formája.
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